心路基金會學人









2023.10.20

目錄 Table of Contents

緣起 Motivation	P.1
愛心募集 Fundraising	P.4
活動紀錄 Activity	P.7
結語 Summary	P.11



根據衛服部統計,2020年以來0至6歲遲緩兒童通報人數每年超過26,000名。有超過26,000名的發展遲緩兒童的家庭,父母需要花比一般家庭更多的時間、金錢與心力,從孩子出生後都比一般家庭辛苦。

遲緩兒童是指,6歲以前兒童 不論先天或後天各種原因所導致動作發展、認知發展、語言溝通發展、社會適應發展、情緒心理發展或生活自理技能等方面有顯著落後或異常超過20%之兒童。

According to statistics from Ministry of Health and Welfare, there have been more than 26,000 reported cases of children aged 0 to 6 with developmental delays each year since 2020. For the families of these over 26,000 children with developmental delays, parents need to spend more time, money, and effort compared to typical families. It's a more challenging journey for them from the moment their child is born.

Developmentally delayed children are defined as children under the age of 6 who, for various congenital or acquired reasons, exhibit significant delays or abnormalities exceeding 20% in areas such as motor development, cognitive development, language and communication development, social adaptation, emotional and psychological development, or self-care skills.



根據研究指出,發展遲緩兒童若不能及早給予協助,例如各種醫療復健、特殊教育、家庭支持、福利服務等,可能成為身心障礙的人口,將造成家庭及社會的負擔。對於發展遲緩的孩子,透過醫療、教育及社政資源的介入,部分發展遲緩兒童可以減少未來形成身心障礙的可能,或減輕障礙的程度,甚至一部分的孩子可以經過早期療育而趕上。然而為提供孩子必要的協助,往往家長需要花費許多金費,且社會上的資源不夠的情況下,許多兒童無法得到必要的協助與照顧。

According to research, it is indicated that if developmental delayed children do not receive early assistance, such as various medical rehabilitation, special education, family support, and welfare services, they may become part of the population with physical and mental disabilities, placing a burden on both families and society. For children with developmental delays, intervention through medical, educational, and social resources can help reduce the risk of developing disabilities in the future or mitigate the severity of disabilities. Some children can even catch up with their peers through early intervention. However, to provide the necessary assistance to children, parents often need to spend a significant amount of money. Additionally, in situations where societal resources are insufficient, many children are unable to access the necessary support and care.



中美矽晶集團與環球晶圓集團長期致力於協助社會弱勢族群,有鑒於這些遲緩兒童無法得到必要的協助與妥善的照顧,若能夠提供援助讓他們能夠接受早期療育,除了舒緩這些家庭面對的資金問題外,也讓社會福利資源有足夠的量能提供專業的治療。本次集團與心路基金會合作,期望能夠為這些家庭與兒童盡一份心力。

The SAS Group and GWC Group have been committed to assisting disadvantaged communities for the long term. Recognizing that these children with developmental delays often cannot access the necessary support and proper care, providing aid for them to receive early intervention not only eases the financial burden on these families but also ensures that there are enough welfare resources to provide professional treatment. In collaboration with the Syin-Lu Social Welfare Foundation, the group aims to contribute to these families and children in need.



為了這些家庭渡過難關,集團在內部發起員工愛心募集活動,除了鼓勵員工關心與重視社會中的弱勢族群外,也期望能夠透過捐款的方式幫助這些需要協助的人們。本次計畫提供心路基金會協助遲緩兒童家庭專業的早期療育資源,聘請專任的物理治療師或職能治療師為兒童服務。本次募款目標為\$300,000元,最終在員工的共襄盛舉以及集團的協助之下總共募得\$360,000元。

In order to support these families through difficult times, the Groups initiated an internal employee fundraising campaign. This initiative not only encourages employees to care about and prioritize disadvantaged communities but also aims to help those in need through donations. This project is focused on providing the Syin-Lu Social Welfare Foundation with resources for professional early intervention for families with children with developmental delays, including hiring dedicated physical therapist or occupational therapist to serve these children. The fundraising goal for this initiative was set at NTD 300,000, and thanks to the collective efforts of employees and the support of the group, a total of NTD 360,000 was raised.



善款運用規劃

Appropriation Budget

階段	援助規劃
2023/7 ~ 2023/12	聘請專任物理治療師或職能治療師

Step	Schedule
Jul'23 ~ Dec'23	Hiring physical therapist or occupational therapist



募款明細 Fundraising Status

項目	SAS+GWC集團募款合計 (含SSG+SAS+SPW+SSY+ GWC+TEM)
員工捐款	360,000 新台幣
總計	360,000 新台幣

ltem	SAS+GWC Group Donation Sum (SSG+SAS+SPW+SSY+GWC+TEM)
Donated by Employees	NTD 360,000
Total Sum	NTD 360,000



當天參觀了心路基金會位於新竹市的早期療育中心,透過整體空間、設施、課程安排、以及在場服務人員與孩子們的互動,可深刻感受到心路基金會對於遲緩兒童早期療育的重視與堅持。

We visited Syin-Lu Social Welfare Foundation's Early Intervention Center in Hsinchu City that day. Through the overall space, facilities, program arrangements, and the interaction between staffs and children, we could deeply sense their commitment and dedication to early intervention for children with developmental delays.















致贈善款 Donate funds



中美矽晶集團代表致贈善款 Donation Presented by Representative of SAS Group



環球晶圓集團代表致贈善款 Donation Presented by Representative of GWC Group



致贈感謝狀 **Certificate of Appreciation Giving**



活動紀錄 Activity



感謝狀 Certificate of Appreciation















感謝心路基金會堅持與努力,讓遲緩兒童以及所面對的生活困境受到各界的重視,且最重要的是,心路基金會將各界的資源以及基金會同仁的努力,轉化成這些家庭最強大的後盾。此外,也非常感謝中美矽晶集團與環球晶圓集團每一位參與者的愛心,為這些遲緩兒童所需的專業資源盡一份心力。當這些家庭因我們提供的資源感到壓力被分擔,且感到不再孤立無援能夠繼續堅持下去時,也使我們持續重視社會弱勢,並提供協助的決心更加的堅定。

Thanks to the Syin-Lu Social Welfare Foundation for their dedication and efforts in bringing attention to children with developmental delays and the challenges they face. Most importantly, the Syin-Lu Social Welfare Foundation transforms the resources from various sectors and the hard work of its team into the strongest support for these families. Additionally, we are very grateful to every participant from The SAS Group and GWC Group for your compassion and dedication to providing the professional resources needed for these children. When these families feel the burden of their challenges eased through the resources we provide and no longer feel isolated but instead find the strength to persevere, it reaffirms our commitment to supporting disadvantaged communities and strengthens our resolve to provide assistance.

特別感謝

Special Thanks To

福委會主委:GWC 陳偉文、SAS 梁修啓、SSY 林哲弘、TEM 陳彥棠

總幹事:集團 林怡君、GWC 張奇萍、SAS 陳毓棠、SSY 林國凱、TEM 黃筑軒

合作團體:心路基金會

公益負責人:TEM 莊艾琳

美編:TEM 林冠廷

所有福委會幹事、委員 & 集團所有參與之同仁